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          PPrroottookkóółł    zz  KKoommiissjjii  EEdduukkaaccjjii  KKuullttuurryy  ii  SSppoorrttuu    

zz  ddnniiaa  2255  cczzeerrwwccaa  22002244rr..    

  

  

• Prowadzący obrady: Przewodnicząca Irena Owczarz  

• Porządek Komisji zgodny z planem pracy  

1. Opiniowanie materiałów sesyjnych. 
2.  Sprawy różne. 

 
Frekwencja Radnych: zgodnie z lista obecności   - Obecnych 8/10 
Nieobecni:  
Czas trwania posiedzenia od godz. 14:00 do godz. 14:35 
 

Przebieg obrad:  

Przewodnicząca Irena Owczarz  – Witam Państwa serdecznie, Pana Wiceburmistrza, Radnych, 
Naczelników  
 
Ad.1.  Opiniowanie materiałów sesyjnych. 
Projekt Nr 128 
w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki 
oraz wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w przedszkolach publicznych, 
dla których organem prowadzącym jest Miasto Czeladź. 
Przewodnicząca Irena Owczarz  – Czy są jakieś pytania do projektu? W takim razie przechodzimy 
do głosowania. 
Wynik opiniowania : 

Głosów „Za”-  8 
Głosów „Przeciw” – 0   
Głosów „Wstrzymujących się” - 0 
Obecnych na posiedzeniu –  8 

Projekt Nr 127 
w sprawie zmiany planu pracy Komisji Edukacji Kultury i Sportu Rady Miejskiej w Czeladzi na 
czerwiec - grudzień 2024 roku. 
Przewodnicząca Irena Owczarz  – 9 czerwca rozesłałam do wszystkich osób z propozycje tematyki 
naszej komisji. Nie otrzymałam żadnych informacji zwrotnych.  
Radny Jarosław Deleska – Propozycja jest bardzo dobra moim zdaniem. Chciałbym jednak 
rozszerzyć harmonogram naszych prac do końca roku o tematy związane z działalnością sportową  
i rekreacyjną. Szkolenie młodzieży ma ogromne znaczenie dla społeczeństwa. Proponowałbym 
jeszcze dodanie do harmonogramu pracy jeden punkt. Proponuję posiedzenie wyjazdowe do 
Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji. Temat tej pracy: „Finansowanie z budżetu miasta 
Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji. Podejmowane kierunki rozwoju sportu i rekreacji  
w Czeladzi ze szczególnym uwzględnieniem szkolenia dzieci i młodzieży oraz współpraca ośrodka  
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ze stowarzyszeniami, związkami i klubami sportowymi. 
Zastępca Burmistrza Andrzej Mentel  – Przepraszam, a w którym miesiącu?  
Przewodnicząca Irena Owczarz  – Panie Radny , wysłałam te tematy z prośbą czy tematy zostają, 
czy mają Państwo jakieś propozycje. A w jakim miesiącu Pan to proponuje? 
Radny Jarosław Deleska – Gdybym przesłał to na e-mail wcześniej to i tak nie robi to żadnego 
problemu w jakim miesiącu można to zrealizować to posiedzenie. Miałem na myśli, żeby odbyło się 
jeszcze w tym roku. Chciałbym, żeby MOSiR miał szansę wypracować jakieś kierunki rozwoju  
w tych kierunkach, które wymieniłem.  
Przewodnicząca Irena Owczarz  – Panie Radny, wysłałam 9 czerwca materiały właśnie po to, 
żebyście mogli Państwo dodać swoje materiały i propozycje. My już mamy przygotowany projekt 
uchwały. 
Zastępca Burmistrza  Andrzej Mentel  – We wrześniu, jeżeli będziemy w Szkole Podstawowej nr 4 
to będziemy rozpatrywać ten pierwszy punkt. Punkt drugi też jest bardzo szeroki. Jeżeli chodzi  
o październik to przygotowanie materiałów zadań oświatowych to jest naprawdę gruba księga. 
Prosiłbym Państwa, żeby tego nie robić w październiku, ponieważ ta część jest bardzo obszerna. 
Zróbmy to w przyszłym roku. Możemy opracować ten materiał w lutym i wtedy będziecie Państwo 
wiedzieć co wydarzyło się w 2024 roku. Jeżeli, zrezygnujecie Państwo z jakiegoś tematu to wtedy 
możemy zamieścić w planie sport. Decyzja należy do Państwa.    
Przewodnicząca Irena Owczarz  – Specjalnie umieściłam Szkołę Podstawową nr 4 na początku. 
Prowadząc kampanię wyborczą i rozmawiając z mieszkańcami dostawałam wiele pytań odnośnie 
tej szkoły: lokalizacje, klasy, miejsca. To jest temat bardzo ważny.  
Radny Jarosław Deleska – Do kiedy musi być zamknięty plan budżetu miasta na przyszły rok? 
Radna Beata Zawiła – Do 15 września placówki oświatowe muszą złożyć projekt. 
Radny Jarosław Deleska – Do 15 listopada chyba wysyłamy radnym, prawda? 
Radna Beata Zawiła – Do RIO idzie do 15 listopada. 
Zastępca Burmistrza Andrzej Mentel  – W takim razie w połowie października musimy już mieć 
przygotowane. 
Radny Jarosław Deleska – W październiku w harmonogramie jest: informacja o stanie realizacji 
zadań poświęconych na rok szkolny 2023/2024. 
Przewodnicząca Irena Owczarz  – Pan wiceburmistrz tłumaczył, że jest to bardzo obszerny temat.  
Radny Jarosław Deleska – Upieram się, żeby poruszyć ten temat jeszcze w tym roku. Komisja 
może przegłosować wniosek.  
Zastępca Burmistrza Andrzej Mentel  – Informacja o stanie realizacji zadań jest bardzo obszernym 
tematem. Jeżeli Panu Delesce zależy to nie musimy się ograniczać do jednego spotkania.  
Przewodnicząca Irena Owczarz  – Mogę prosić wniosek? 
Radny Jarosław Doleska – Podyktuję.  
„Finansowanie z budżetu miasta zadań Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji. Podejmowane 
kierunki rozwoju sportu i rekreacji w Czeladzi ze szczególnym uwzględnieniem dzieci i młodzieży. 
Współpraca ośrodka ze stowarzyszeniami, związkami i klubami sportowymi”.  
Radny Marcin Gadecki – Mam taką propozycję. Nie widzę powodu, żebyśmy się dwa razy 
spotykali. Kilka lat uczestniczyłem w tej komisji. Proponuję, żeby dołożyć do października. W planie 
pracy Rady Miejskiej zadania oświatowe muszą być omówione na sesji. Temat jest obszerny, 
ponieważ dotyczy całej oświaty. Jesteśmy zmuszeni, żeby ten temat był.    
Radny Jarosław Deleska – Bardzo proszę, żeby to się odbyło na początku miesiąca. MOSiR 
dostanie materiały, zapoznają się i wyrywkowo sprawdzimy. 
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Zastępca Burmistrza Andrzej Mentel  – W punkcie 3 mamy opiniowanie materiałów sesyjnych. 
Komisja mogłaby mieć jakiś materiał, jeżeli chodzi o uchwałę. Ja bym nie proponował na początku, 
bo może się okazać, że nie będziemy jeszcze mieli przygotowanych uchwał. Żeby to opiniować 
będziecie musieli się jeszcze raz spotkać.  
Radny Marcin Gadecki – Panie Radny, jeżeli chodzi o kontrolę to do kontroli mamy inną komisję. 
Jest to Komisja Rewizyjna, która może dokonywać kontroli. Można złożyć taką propozycję do 
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, aby taką kontrolę przeprowadził. My bazujemy na 
materiale, który będzie przygotowany. 
Przewodnicząca Irena Owczarz  – Ale Pan Radny nie proponował kontroli. 
Radny Marcin Gadecki – Proponował, żebyśmy się spotkali i przeprowadzili kontrolę. Nie 
wychodźmy poza kompetencje.  
Radny Jarosław Deleska – Panie Radny, rzeczywiście użyłem słowa kontrola, trochę niefortunnie. 
Nie prosiłem, żeby kontrolować. Przejrzałem dzisiaj harmonogram podobnych komisji  
i w ościennych miastach w planach pracy jest bardzo dużo punktów tematów. Naprawdę się 
dziwię, że nam robią różnice dwa tematy. Chyba w Mysłowicach w jednym miesiącu w planie pracy 
mają do ogarnięcia aż 10 tematów.  
Przewodnicząca Irena Owczarz  – Dlatego Panie Radny wysłałam wcześniej te propozycje, aby 
każdy mógł je jeszcze dopisać. Jeżeli nadal Pan podtrzymuje do dołożenia w październiku, nie ma 
problemu, zaraz to przegłosujemy.  
Zastępca Burmistrza  Andrzej Mentel  – Punkt pierwszy to jest cała działka oświatowa, wszystko  
o oświacie. Drugi punkt dotyczący MOSiRu to jest również obszerny materiał. Sami Państwo 
zobaczycie, że jest to obszerny temat.  
Radna Beata Marcinkowska  – Przegłosujmy propozycje. 
Radna Ewa Fronczek  – Jestem w tej komisji przez 14 lat i wiem, że to co Pan Wiceburmistrz mówi 
jest prawdą. Możemy zrobić coś byle jak a możemy zrobić jeden punkt a dobrze. My się nie boimy 
pracy, ale naprawdę przez tyle lat obserwuję, że jest to bardzo dużo materiału. Temat który Pan 
podał również jest bardzo obszerny. Tak jak wspomniała Pani Marcinkowska – oddajmy to pod 
głosowanie.  
Przewodnicząca Irena Owczarz  – „Finansowanie z budżetu miasta zadań Miejskiego Ośrodka 
Sportu i Rekreacji. Podejmowane kierunki rozwoju sportu i rekreacji w Czeladzi ze szczególnym 
uwzględnieniem dzieci i młodzieży. Współpraca ośrodka ze stowarzyszeniami, związkami i klubami 
sportowymi”.  
Wynik opiniowania :  

Głosów „Za”- 2 
Głosów „Przeciw” – 4 
Głosów „Wstrzymujących się” - 1 
Obecnych na posiedzeniu –  7  

 
Radny Jarosław Deleska – Takie są uroki demokracji. Byłem przewodniczącym Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji, mieliśmy tyle pracy, ale naprawdę wypadałoby się zająć tematem. 
Radna Beata Zawiła – Kiedyś piastowałam stanowisko od tej drugiej strony i to właśnie my 
przygotowywaliśmy materiały. Czuję się troszeczkę obrażona przez Pana Radnego, że my nie 
pracowaliśmy. To Państwo jesteście radnymi i właśnie z tego punku widzenia stwierdza Pan, że za 
mało pracujecie. Ktoś ten materiał dla Państwa musi przygotować. Te mrówki w wydziale muszą 
przygotować 150 stron wiarygodnego materiału. Uważam, że termin październikowy jest 
nietrafiony. Jestem również za podjęciem tematu, ale nie w październiku.  



SE - RM.0012.35.2024 

4/5 

 
Radny Jarosław Deleska – Zgadzam się z Panią Radną za wyjątkiem stwierdzenia, że ja zarzuciłem 
że Państwo nie pracowaliście. Uważam, że więcej czasu powinniśmy poświęcić sytuacji w oświacie, 
sporcie. Spotykajmy się częściej, najważniejsze jest nasze miasto. Jesteśmy to winni 
społeczeństwu.  
Zastępca Burmistrza  Andrzej Mentel  – Mogę prosić o doprecyzowanie tematu wrześniowego? 
Ciekawe i innowacyjne oferty dla szkół. Czy chodzi o programy autorskie?  
Przewodnicząca Irena Owczarz  – Chodzi mi o wszelkie ciekawe propozycje. Wiem, że w Szkole 
Podstawowej nr 1 od września będą prowadzone lekcje z niektórych przedmiotów w języku 
angielskim.  
Radna Beata Zawiła – Ale to się już dzieje. 
Radna Beata Marcinkowska  – Byliśmy już na takim spotkaniu w Szkole Podstawowej nr 1, Pani 
Dyrektor nam wszystko przedstawiała.  
Przewodnicząca Irena Owczarz – Chodzi mi wszelkie dodatkowe propozycje dla uczniów. 
Naczelnik Elżbieta Bazańska-Wolska – Czy poprosić dyrektorów, żeby opisywali całą specyfikę?  
W każdej szkole mamy specyfikę. 
Radna Ewa Fronczek  – Pracuję w szkole i wiem, że to co my tutaj podejmujemy jest bardzo 
ważne. Wszystko to co się dzieje ciekawego w szkole jest zawarte w informacji międzysesyjnej. Czy 
my mamy to powielać przez cały rok? 
Przewodnicząca Irena Owczarz  – Nie, chodzi mi tylko o informację co w danej szkole się dzieje 
ciekawego, nowinki, nowości, które przyciągają uczniów do danej szkoły. Nie chodzi mi  
o elaboraty.  
Zastępca Burmistrza Andrzej Mentel  – Dlatego dopytuję.  
Radny Marcin Gadecki – Chciałem się jeszcze odnieść do wypowiedzi radnego, który dotyczy czasu 
pracy. Z góry nie możemy zakładać, ile będzie trwało nasze spotkanie. Jeżeli będziemy 
potrzebowali spotkać się drugi raz lub trzeci. Nie zakładajmy z góry, ile razy będziemy się spotykać. 
 
Wynik opiniowania :  

Głosów „Za”- 6 
Głosów „Przeciw” – 0 
Głosów „Wstrzymujących się” - 2 
Obecnych na posiedzeniu –  8  

Ad 4. Sprawy różne 
Radna Ewa Fronczek  – Czy jest już ustalony termin kiedy będzie spotykać się nasza komisja?  
Przewodnicząca Irena Owczarz  – Poniedziałek, godzina 15:00.  
Jeśli nie ma pytań, po wyczerpaniu porządku obrad Komisji Edukacji, Kultury i Sportu zamykam 
posiedzenie Komisji.  
 
       Przewodnicząca Komisji Edukacji Kultury i Sportu 
        

Irena Owczarz  
 
W załączeniu: 

Lista Obecności  

Protokół napisano dnia  

Protokolant: Marlena Słania 
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Protokół umieszczono w BIP …………… 
 

 

 


